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Onko virkatyö 
edullista? 
"valtion oikeusaputoimistojen 
toimintakyvyn turvaaminen on 
perusteltua, koska julkinen 
oikeusapu ja yleinen edunvalvonta 
tulevat niissä virkamiestyönä 
tehtyinä edullisimmaksi" 

Otsikon väite löytyy eduskunnan laki

valiokunnan lausunnosta vuoden 2011 

budjettiesitykseen (LaVL 1312010 vp). 

Lausunnon seuraavassa kohdassa tuo

daan esiin huoli oikeuspoliittisen tutki

muksen vähäisistä resursseista. Yksi tut

kimaton asia on juuri se, onko todella 

niin, että julkinen oikeusapu tulee val

tiolle edullisimmaksi teettämällä se vir

katyönä. Näin voi olla, mutta tätä asiaa 

ei ole koskaan tutkittu. Kuitenkin laki

valiokunta pitää sitä täysin kiistattomana 

ja valtion oikeusapupolitiikkaa johtava

na lähtökohtana. 

On tietenkin selvä, että oikeusavun 

enempi yksityistäminen johtaisi suu

riin vaikeuksiin oikeusavun määrän ra

jaamisessa: yksityisen avustajan näkemys 

tarpeellisista toimenpiteistä saattaa hy

vinkin olla eri kuin kustannusvastuus

sa olevan viranomaisen. Mutta se, onko 

valtiolle halvempaa lähettääjulkinen oi

keusavustaja kolmeksi tunniksi käräjille 

kuin maksaa 3 x 100 euroa yksityiselle 

avustajalle asian hoitamisesta, on melko 

vaikeasti selvitettävä ja monisyinen asia. 

Se pitäisi tutkia, monen muun oikeus

poliittisen asian lisäksi. Ehkä Valtion ta

loudellinen tutkimuskeskus olisi sopiva 

taho tämän asian selvittämään. 

Yllättävää on se, että lakivaliokunta 

näkee myös julkisen edunvalvonnan tu

levan virkatyönä tehtynä valtiolle edul

lisemmaksi. Eikö juuri säästösyistä ole 

ajatuksena siirtää suuri osa edunvalvon

nasta yksityisten toimijoiden tehtäväk

si? Vielä mietinnössään LaVM 612010 

vp lakivaliokunta edellytti selvitettäväk

si, tuleeko edunvalvonnan yksityistämi

nen pitkällä jänteellä nykyistä edulli

semmaksi. Nyt lakivaliokunta näyttääjo 

vakuuttuneen virkatyön edullisuudesta. 
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